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Poštovani, 
 
Ohrabruje nas činjenica da je Građansko odeljenje Vrhovnog kasacionog suda pokrenulo 

postupak za rešavanje spornog pravnog pitanja izazvanog Posebnim sporazumom koji su, uz 
posredovanje Agencije za mirno rešavanje radnih sporova, potpisali Sindikat zaposlenih u 
pravosudnim organima Srbije i Ministarstvo pravde i državne uprave Republike Srbije. Interes 
zaposlenih podrazumeva obavezu Sindikata da u svakoj prilici, a naročito u postupku kolektivnog 
pregovaranja iznosi argumente i uzvraća na protivargumente. 

 
Za nas je ovo veoma ozbiljna stvar i s tim u vezi, obaveštavamo vas o nameri i suštini 

potpisanog Sporazuma. Pre svega, besmisleno je pomisliti da je Sindikat potpisao Sporazum kako 
bi zaposleni sa koeficijentom jedan dostigli visinu minimalne zarade (dostizali su je tada a i sada 
uz korektivna rešenja). Zašto bi Sindikat potpisivanjem Sporazuma potvrđivao zakonsku 
obavezu?! Isto tako, bemisleno je pomisliti da je Sindikat potpisao Sporazum kako bi zaposleni sa 
koeficijentom iznad jedan primali minimalnu zaradu kada su oni primali minimalnu zaradu, 
odnosno i više od minimalne zarade?! 

 
Zašto smo potpisali Sporazum? Zato da bi zaposleni ostvario odgovarajuću zaradu koja bi 

bila u skladu sa obavljenim poslom i vremenom provedenim na radu. Dakle, prema satima 
stvarno izvršenog a ne projektovanog rada, odnosno koliko rada toliko i zarade. Zato što 
zaposleni u pravosuđu imaju različitu individualnu cenu sata, zato što se cena sata razlikuje iz 
meseca u mesec i zato što kada zaposleni radi više-  ima nižu cenu sata a kada radi manje - ima 
višu cenu sata. 

 
Primenom potpisanog Sporazuma postigli bismo tri važne stvari. Prva, ispravili bismo 

nezakonitost tako da bi svi zaposleni imali istu cenu radnog sata a koeficijent radnog mesta bi bio 
faktor koji pravi razliku u zaradi na osnovu složenosti, odgovornosti i obrazovanja. Druga, 
zaposleni bi dobili odmah povećanje plate jer bi osnovica za obračun bila u visini minimalne 
zarade. I treća,  zaposleni u pravosuđu dobili bi povišicu svaki put kada Socijalno-ekonomski 
savet donosi odluku o visini minimalne cene sata za najjednostavniji rad (što je u obavezi dva 
puta godišnje). Posebno naglašavamo da je Sindikat, zbog manjka novca, napravio ustupak da se 
Sporazum odnosi na zaposlene zaključno sa IV stepenom obrazovanja dok se ne steknu 
finansijski uslovi za sve. 

 
A sada hronološko podsećanje kako je došlo do potpisivanja Sporazuma. 
 
Sindikat je u skladu sa zakonom ovlašćen da ugovara povoljnije uslove za zaposlene. Kao 

potpisnik Posebnog kolektivnog ugovora za državne organe, Sindikat je 2012. godine, prilikom 
sačinjavanja Budžeta podneo inicijativu za otpočinjanje pregovora oko povećanja zarada. 



Socijalni partner nije prihvatio našu inicijativu ali je posle pregovora sa manjinskim sindikatom 
potpisao protokol o isplati stimulacije, koja se i sada kao pomoć isplaćuje zaposlenima u 
pravosuđu. Mi smo se tome protivili, smatrajući da je to privremeno rešenje i da je neophodno 
povećanje zarada kao trajno rešenje. Tražili smo i objašnjenje zbog čega ova pomoć ne može da 
se ugradi u platu, koje nismo dobili. Smatrajući da poslodavac favorizuje manjinski sindikat čija 
je reprezentativnost tada bila pod znakom pitanja jer nisu bili institucionalni partneri, odnosno 
nisu bili potpisnici kolektivnog ugovora, žalili smo se Međunarodnoj organizaciji rada koja nas je 
obavestila da su intervenisali kod našeg poslodavca. 

 
Nakon toga, podneli smo predlog Agenciji za mirno rešavanje radnih sporova uz čiju pomoć 

smo potpisali navedeni sporazum. Pošto je reč o kolektivnom sporu koji nije nastao u postupku 
izmene i dopune važećeg kolektivnog ugovora, niti u vezi sa njegovim izvršenjem, bez obzira na 
to što je njime rešen kolektivni spor, ovaj sporazum, po članu 26. stav 4. Zakona o Agenciji za 
mirno rešavanje radnih sporova, predstavlja izvršnu ispravu, a to znači da ima snagu 
pravnosnažne sudske odluke. S obzirom na to da se ne primenjuje, pokrenuli smo i izvršni 
postupak koji još uvek traje, zbog čega smo se žalili na nerazuman rok (na papiru smo dobili da je 
razuman rok probijen i nikom ništa), podneli protestnu inicijativu Visokom savetu sudstva protiv 
postupajućeg sudije, zahtevali od Ministarstva pravde da izvrši inspekcijski nadzor i žalili se 
Ustavnom sudu Srbije. Pored toga, mnogi zaposleni podneli su tužbe. Ali sve to, još uvek nije 
dovelo do rezultata. 

 
Zbog različitih odluka sada ćete o tome vi zauzimati stav. Molim vas da o spornom pravnom 

pitanju zauzmete stav u što kraćem roku, imajući u vidu činjenicu da se radi o zaposlenima u 
pravosuđu, odnosno o vašim zaposlenima, a posebno zbog toga što o svemu imamo nameru da 
obavestimo Evropsku uniju, Komitet za ekonomska, socijalna i kulturna prava, kao i 
Međunarodnu organizaciju rada. 

 
P.S. Obaveštavamo vas da imamo situacije u kojima se pojedine sudije izuzimaju iz 

predmeta jer ne žele da presuđuju po tužbama svojih zaposlenih. Smatramo da je ovo  
nedopustivo jer se sudije nisu izuzimale iz predmeta formiranih po tužbama svojih nereizabranih 
kolega sudija. 

 
U ime zaposlenih u pravosudnim organima Srbije, kao i u svoje lično ime, još uvek s 

poštovanjem, srdačno vas pozdravljam. 
 
               Predsednica 
         Slađanka Milošević 
 
 
 
 
 


